

Distributed on behalf of the Public Health Agency of Canada

As flu season approaches, the Public Health Agency of Canada's (PHAC) seasonal influenza campaign undertakes an annual initiative to raise awareness about the risks of the flu and related complications, and to inform Canadians about the benefits of the seasonal flu shot.

We hope the **free** flu awareness and vaccination awareness resources linked below can be of use, and shared with your networks this season.

(français à suivre)

Order free vaccination awareness materials!

- **NEW! Seasonal influenza awareness** materials, including the **2019-20 Seasonal Influenza Vaccine Pocket Guide**, posters, and videos are available to order and/or download: <https://www.canada.ca/en/public-health/services/diseases/flu-influenza/flu-influenza-awareness-resources.html>
- Vaccination awareness materials available to order and/or download: <https://www.canada.ca/en/public-health/services/immunization-vaccine-awareness-materials.html>
- First Nations and Inuit immunization awareness materials available to order and/or download: <https://www.canada.ca/en/indigenous-services-canada/services/first-nations-inuit-health/family-health/immunization/wait-vaccinate-campaign-materials-first-nations-inuit-health-canada.html>

Take Part!

- Become a **FluWatch volunteer**:
<https://www.canada.ca/en/public-health/services/diseases/flu-influenza/fluwatcher.html>
 - Canada needs YOU to help track the FLU! Being a FluWatchers volunteer takes about 15 seconds each week and helps us track the flu and flu-like illnesses across Canada!
- Attend the **Seasonal Influenza 2019-2020 NACI and AMMI Canada Recommendations Webinar**, hosted by the National Collaborating Centre for Infectious Diseases (NCCID)
Register at: <https://www.eventbrite.ca/e/seasonal-influenza-2019-2020-naci-and-ammi-canada-recommendations-tickets-65537433227>
 - This event will provide frontline healthcare practitioners and public health vaccine providers with important information to support their practice during the 2019-2020 influenza season.
 - Infectious disease experts, **Dr. Ian Gemmill** and **Dr. Gerald Evans**, will explain the epidemiology for recent influenza seasons and summarize recommendations from this year's National Advisory Committee on Immunization's (NACI) Seasonal Influenza Vaccine

- Statement and the Association of Medical Microbiology and Infectious Disease (AMMI) Canada's Guidance for Practitioners on the Use of Antiviral Drugs for Influenza.
- **Subscribe** to NCCID to receive their latest updates, and get a reminder to register for this timely webinar! <https://centreinfection.formstack.com/forms/alerts>

Vaccination: your one stop shop

- Visit the Public Health Agency of Canada's vaccination webpage: www.Canada.ca/vaccines. Here, you will find the Canadian Immunization Guide (CIG), information on vaccination schedules, safety and adverse events data, latest vaccination coverage rates, and more.

Additional Projects of Interest

- **CANVAX:** <https://www.canvax.ca/>
 - The Canadian Vaccination Evidence Resource and Exchange Centre, your online immunization resource centre! Building the capacity to improve vaccine acceptance and uptake through the curation of evidence-based resources.
- **KIDS BOOST IMMUNITY:** <https://kidsboostimmunity.com/>
 - This free, school-based, online learning platform based on a province's science, health and social studies curriculum, is designed to raise student literacy around the importance of vaccines. Developed by teachers to inspire digital-age students in support of UNICEF Canada.
 - Kids Boost Immunity (KBI) is a Canadian health initiative made possible through a partnership between the Public Health Association of British Columbia, the BC Ministry of Health and the Public Health Agency of Canada. KBI is coordinated through the BC Centre for Disease Control.
- **CANImmunize:** <https://www.canimmunize.ca/en/home>
 - A digital vaccination record for Canadians, CANImmunize is a free digital tool for Canadians that securely stores your vaccination records and helps you get vaccinated on time.
- **Vaccine Hesitancy Education:** <https://www.cps.ca/en/vaccine-hesitancy>
 - The Canadian Paediatric Society (CPS) has developed two education activities to help you better understand the common causes of vaccine hesitancy and the most effective ways to counsel patients and families, so that they feel equipped to make informed decisions.

For more information

- Visit: Canada.ca/vaccines and Canada.ca/flu

Bonjour,

Comme la saison de la grippe approche, la campagne antigrippale de l'Agence de la santé publique du Canada (ASPC) entreprend une initiative annuelle de sensibilisation au sujet des risques de la grippe et ses complications, et à informer les Canadiens sur les avantages du vaccin contre la grippe saisonnière.

Nous espérons que les ressources **gratuites** de sensibilisation à la grippe et à la vaccination liées ci-dessous peuvent vous être utiles, et partagés avec vos réseaux.

Commandez gratuitement du matériel de sensibilisation à la vaccination!

- **NOUVEAU! Matériels sur la grippe saisonnière**, incluant le **Guide de poche du vaccin antigrippal saisonnier 2019/2020**, des affiches et vidéos - disponibles à commander ou à télécharger : <https://www.canada.ca/fr/sante-publique/services/maladies/grippe-influenza/ressources-sensibilisation-grippe-influenza.html>
- Matériels de sensibilisation à la vaccination disponibles à commander ou à télécharger : <https://www.canada.ca/fr/sante-publique/services/materiel-sensibilisation-immunisation-et-aux-vaccins.html>
- Outils de sensibilisation destinés aux Premières nations et aux Inuits disponibles à commander ou à télécharger : <https://www.canada.ca/fr/services-autochtones-canada/services/sante-premieres-nations-inuits/sante-familiale/vaccination/attendez-vacciner-materiaux-campagne-sante-premieres-nations-inuits-sante-canada.html>

Participez!

- Devenez bénévole du programme « **La grippe à l'œil** » : <https://www.canada.ca/fr/sante-publique/services/maladies/grippe-influenza/grippe-a-loeil.html>
 - Le Canada a besoin de VOUS pour surveiller la GRIPPE! Être bénévole pour le programme La grippe à l'œil prend environ 15 secondes par semaine et les données recueillies nous permettent de surveiller la grippe et les syndromes grippaux partout au Canada!
- Participez au **webinaire sur les recommandations du Comité consultatif national de l'immunisation (CCNI) et de l'Association pour la microbiologie médicale et l'infectiologie Canada (AMMI Canada) pour la saison grippale 2019-2020**, qui est organisé par le Centre de collaboration nationale des maladies infectieuses (CCNMI). Inscrivez-vous au : <https://www.eventbrite.ca/e/seasonal-influenza-2019-2020-naci-and-ammi-canada-recommendations-tickets-65537433227>
 - Cet événement fournira aux professionnels de la santé et aux fournisseurs de vaccins pour la santé publique des informations importantes dont ils ont besoin pour appuyer leur pratique pendant la saison de la grippe 2019-2020.

- **M. Ian Gemmill et M. Gerald Evans**, experts en maladies infectieuses, expliqueront l'épidémiologie des récentes saisons de la grippe et résumeront les recommandations tirées de la déclaration du CCNI de cette année sur la vaccination antigrippale saisonnière et des lignes directrices de l'AMMI Canada intitulées L'utilisation de médicaments antiviraux contre l'influenza : Un document de base pour les praticiens.
- **Abonnez-vous** au CCNMI pour recevoir ses mises à jour et un rappel pour vous inscrire à ce webinaire opportun! <https://centreinfection.formstack.com/forms/alerts>

Vaccination : votre « guichet unique »

- Visitez la page Web de l'Agence de la santé publique du Canada sur la vaccination: www.Canada.ca/vaccins. Vous trouverez ici le Guide canadien d'immunisation, des renseignements sur les calendriers de vaccination, des données sur l'innocuité et les effets secondaires suivant l'immunisation, les taux de couverture vaccinale les plus récents, et plus encore.

Autres projets d'intérêt

- **CANVax** : <https://www.canvax.ca/fr>
 - Le Centre canadien de ressources et d'échange sur les données probantes en vaccination, votre centre de ressources en ligne sur la vaccination! Pour renforcer la capacité d'améliorer l'acceptation et l'adoption des vaccins en organisant et en préparant des ressources fondées sur les preuves.
- **KIDS BOOST IMMUNITY** : <https://kidsboostimmunity.com/>
 - Cette plateforme d'apprentissage en ligne, gratuite et fondée sur des programmes provinciaux d'éducation en sciences, en santé et en sciences sociales, est conçue pour accroître les connaissances des élèves sur l'importance des vaccins. Elle a été développée par des enseignants pour inspirer les élèves de l'âge numérique à soutenir UNICEF Canada.
 - Kids Boost Immunity (KBI) est une initiative canadienne en matière de santé, qui a été rendue possible grâce à un partenariat entre la Public Health Association of British Columbia, le ministère de la Santé de la Colombie-Britannique et l'Agence de la santé publique du Canada. KBI est coordonné par le BC Centre for Disease Control.
- **CANImmunize** : <https://www.canimmunize.ca/en/home>
 - CANImmunize est un outil numérique gratuit pour les Canadiens, qui conserve en toute sécurité vos données de vaccination et vous aide à vous faire vacciner à temps.
- **Formation sur la réticence face à la vaccination** : <https://www.cps.ca/fr/reticence-vaccination>
 - La Société canadienne de pédiatrie a mis au point deux activités de formation pour vous aider à mieux comprendre les causes courantes de la réticence face à la vaccination et les façons les plus efficaces de conseiller les patients et leur famille afin qu'ils se sentent outillés pour prendre des décisions éclairées.

Pour plus d'informations

→ Visitez: Canada.ca/vaccins et Canada.ca/grippe